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REVISTA PRESEI 

 
 

 PROTESTUL grefierilor continuă. Oamenii cer discuţii cu Ministerul Muncii şi al Justiţiei/ Care sunt 
revendicările 
Grefierii anunţă că greva japoneză începută săptămâna trecută, faţă de modul de calcul al drepturilor de natură 
salarială început în data de 1 februarie, continuă, aceştia solicitând discuţii cu reprezentanţii Ministerului Muncii şi 
Justiţiei. 
Grefierii susţin că au contactat reprezentanţii ministerelor şi ai instituţiilor abilitate în legătură cu revendicările pe 
care au faţă de salarii. 
"Câtă vreme la nivel naţional nu se finalizase procesul de uniformizare a salariilor, mai mult, existau diferenţe 
între grilele de salarizare aplicate la nivelul instanţelor judecătoreşti şi al parchetelor de pe lângă acestea, 
stabilirea salariului de bază în noua lege de salarizare, pentru categoria profesională pe care o reprezentăm, s-a 
făcut fără a se ţine cont de prevederile legale, ba, mai mult, am sesizat faptul că va genera probleme de 
aplicabilitate la momentul reîncadrării acestei categorii de personal, după intrarea în vigoare a legii, existând chiar 
posibilitatea ca salariile de încadrare din lege să fie mai mici decât cele avute deja în plată", precizează sindicatul 
grefierilor. 
Protestul grefierilor a început joi. 
"Principalul motiv de nemulţumire îl constituie faptul că, în urma transferului contribuţiilor sociale din sarcina 
angajatorului la angajat, grefierii cu vechime mai mare de 15 ani în muncă şi în funcţie vor suferi o scădere a 
salariului net cu sume cuprinse între 36 şi 500 lei, cu toate că, Ministrul muncii şi justiţiei sociale a asigurat că în 
sistemul bugetar nu va avea loc o scădere a salariilor, ci o creştere graduală. (...) Considerăm astfel că suntem 
discriminaţi faţă de celelalte categorii profesionale din sistemul bugetar, fiind singura categorie profesională 
bugetară căreia nu i-au fost majorate salariile (ultima creştere salarială având loc în data de 1 decembrie 2015, 
când s-a aplicat pentru întreg sistemul bugetar o creştere salarială de 10%). Dacă situaţia nu se va rezolva în zilele 
ce urmează, arătăm faptul că suntem dispuşi să apelăm la mişcări de protest, inclusiv prin întreruperea temporară 
a activităţii", precizau atunci reprezentanţii sindicatului grefierilor. 
(Sursa: Mediafax) 

 Sindicaliștii APIA reacționează furibund, după ce ministrul Muncii a anunțat tăieri salariale consistente: 'Mai 
rău i-au băgat în ceață decât să-i ajute' 
Sindicaliștii APIA o critică dur pe Lia Olguţa Vasilescu, care a anunțat că în cazul unor bugetari salariile vor scădea 
cu procente între 10 şi 40%, cea mai mare scădere fiind în cazul preşedintelui României. 
"Toți colegii mei așteaptă să vadă ce salarii vor lua din această lună. Mai rău i-au băgat în ceață decât să-i ajute. La 
momentul actual nu știm ce salariu vom lua la sfârșitul lunii", a declarat Octavian Mateescu, președinte sindicat 
APIA, la Realitatea TV. 
inistrul Muncii a susţinut, însă, că în cazul a 60% dintre bugetari salariile vor creşte, iar majorarea va fi etapizată, 
până în anul 2022. 
”Preşedintele României va avea salariul tăiat pe legea salarizării, la fel şi miniştrii, alţi demnitari şi directori de 
instituţii cu salarii foarte mari. (...) Noi am vrut să creştem salariile mici, adică la aproximativ 60% dintre bugetari. 
Vom face asta etapizat, până în anul 2022. Preşedintelui i s-a tăiat salariul cu 40%, dar nu doar lui. Şi mie mi s-a 
tăiat salariul, la fel şi altor miniştri, pentru că salariile erau foarte mari. Toţi bugetarii vor avea o creştere pe brut 
la 25% de la 1 ianuarie 2018, echivalentul de 4% net”, a declarat Olguţa Vasilescu, conform News.ro. 
Ea a mai spus că 3% dintre bugetari aveau salarii foarte mari, peste salariul preşedintelui României, fiind vorba 
despre şefi de instituţii precum APIA, unde un director avea un salariu ce depăşea 13.000 de lei, în timp ce un 
director de instituţie din Ministerul Mediului avea 2.700 de lei salariu. ”Închipuiţi-vă că sunt doi directorii de 
instituţii din subordinea unor ministere, unul cu salariul de 12.000 de lei, altul cu 2.700 de lei. (...) Aceste 
dezechilibre trebuie corectate. Nu pot fi bugetari din sistem cu salari mai mare decât al preşedintelui României. 
(...) Sunt consilierii din Ministerul Sănătăţii care au salarii de 12.000-14.000 de lei, mai mari decât ale secretarilor 
de stat. Şi lor le vor scădea salariile. Prin această lege am încercat să aducem un echilibru. Unora le cresc salariile, 
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sunt creşteri şi de 300%, etapizat, până în 2022, unora le rămân neschimbate, iar altora le vor scădea, dar sunt 
foarte puţini cei cărora le scad salariile”, a declarat ministrul Muncii. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Liviu Dragnea, despre Legile Justiţiei: Articolele declarate neconstituţionale vor fi modificate 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seara, că articolele din legile justiţiei 
declarate neconstituţionale de CCR vor fi modificate în Parlament, afirmând că este important că restul articolelor 
au fost declarate constituţionale. 
”Legile justiţiei au fost adoptate de Parlament. CCR s-a pronunţat pe două legi, articolele declarate 
neconstituţionale vor fi modificate. Deci, deciziile CCR vor transpuse în legislaţie foarte repede. Celelalte articole 
au fost declarate constituţionale, ceea ce este foarte important", a declarat preşedintele PSD, Liviu Dragnea, la 
RTV. 
Liviu Dragnea a afirmat că legislaţia trebuie să creeze condiţii necesare pentru ca judecătorii nu poată fi influenţaţi 
”direct sau indirect”. 
”Foarte important pentru statul român este ca legislaţia românească să creeze condiţiile şi speranţele că 
judecătorii nu mai pot fi influenţaţi, să nu mai existe şanse, posibilităţi care să dea senzaţia unora că sunt presaţi. 
Deci legislaţia trebuie să creeze condiţii ca judecătorii din România să aibă toate prevederile legale care să-i 
protejeze şi să le dea posibilitatea ca atunci când iau o decizie, să o ia neinfluenţaţi direct sau indirect”, a spus 
Dragnea. 
Dragnea a afirmat că, în ultima perioadă, au apărut prea multe informaţii potrivit cărora decizii ale unor magistraţi 
au fost luate sub "anumite influenţe". 
”Pentru că au apărut prea multe informaţii, declaraţii, înregistrări în ultima perioadă care arată că anumite decizii 
ale unor magistraţi au fost luate sub anumite influenţe venite din partea unor anumite instituţii sau persoane. De 
aici pleacă o doză de neîncredere în acest sistem, ceea ce nu e corect”, a adăugat liderul PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea continuă ofensiva împotriva SPP: Şeful serviciului foloseşte informaţii ca să influenţeze; Măsurile le 
poate lua Iohannis 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seară, că nu beneficiază de paza SPP pentru că nu are 
încredere în şeful instituţiei, afirmând că modul în care acesta acţionează este ”o problemă de siguranţă 
naţională”, iar potrivit legii, Klaus Iohannis este cel care poate lua o hotărâre. 
”Nu am venit cu SPP, am venit cu un colaborator care e şofer. Fac asta de ani de zile, nu beneficiez, nu am avut de 
când sunt preşedintele Camerei relaţii instituţionale cu SPP, adică să beneficiez de pază, protecţie, maşini şi alte 
facilităţi, am refuzat de la începutul mandatului să fac lucrul acesta pentru un motiv foarte serios: nu am încredere 
în şeful acestei instituţii, domnul Pahonţu, pentru că ştiu de mult că de foarte mulţi ani îşi depăşeşte atribuţiile, de 
foarte mulţi ani foloseşte această instituţie, angajaţi ai acestei instituţii să colecteze informaţii, pe de o parte, iar, 
pe de altă parte, să încerce să influenţeze, câteodată a şi reuşit, oameni din Guvern, din partide într-un sens sau 
altul”, a declarat preşedintele PSD, Laura Dragnea, la RTV. 
Liviu Dragnea a afirmat că şeful SPP mergea la parchete sau vorbea cu procurori şi judecători pentru a transmite 
anumite mesaje. 
”Ştiu din anii trecuţi că avea o practică foarte nocivă, nu am informaţii că ar fi terminat cu aceste practici, că 
mergea pe la parchete, instanţe sau vorbea cu procurori, judecători, transmiţând anumite mesaje. Toţi cu cei care 
am vorbit spuneau că majoritatea mesajelor erau, practic, de la dumnealui, în schimb spunea că vin de la 
preşedinţi, de la preşedintele de dinainte sau de la preşedintele actual. Majoritatea celor care mi-au spus acest 
lucru de-a lungul timpului mi-au spus că asta este părerea lor pentru că niciunul nu credea că preşedintele 
României şi cel de dinainte şi cel actual l-ar fi folosit”, a spus Liviu Dragnea. 
Liderul PSD a afirmat că nici măcar preşedintele Klaus Iohannis nu este protejat corespunzător de SPP. 
”O fi singur (Pahonţu-n.r.)? (...) Nu e colecţionar de informaţii. Le culegea ca să poată să influenţeze pentru cine, în 
ce plan, e clar că nu este în planul preşedintelui. Eu am spus la o emisiune acum ceva timp că eu cred că nici 
preşedintele Iohannis nu e protejat. Din moment ce nu strânge aceste informaţii pentru preşedintele Iohannis, 
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şeful dumnealui direct şi principala atribuţie este să se ocupe în primul rând de protecţia (...) preşedintelui 
României şi a demnitarilor pe care ar trebui să îi protejeze, înseamnă că acele informaţii le foloseşte pentru 
altcineva sau pentru alte scopuri, asta însemnă că nu se ocupă doar de protecţie, ci şi de alte lucruri de care 
preşedintele României nu stie. Asta e problemă de securitate naţională, nu că nu am eu SPP, nu are Tăriceanu, nu 
are premierul sau miniştrii”, a spus Dragnea. 
Liderul PSD a precizat că, în acest caz, preşedintele Klaus Iohannis este cel care poate lua măsuri. 
”Pe legea actuală măsurile le poate lua preşedintele României. (...) va hotărî dacă vrea să îl protejeze în 
continuare. Este asumarea dumnealui, dacă nu are suficiente informaţii şi probabil că o să aibă şi mai multe 
despre prestaţia acestui domn”, a spus Dragnea. 
PSD nu vrea să mute SPP sau STS de la preşedinţie, a subliniat Liviu Dragnea. 
”Noi nu avem de gând să mutăm SPP sau STS de la preşedinte. Nu avem această intenţie”, a spus liderul PSD. 
Dragnea a criticat faptul că ”oameni din SPP” alocaţi demnitarilor sunt obligaţi să facă seara un raport. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea: În maxim două luni, va fi prezentată noua legea a pensiilor 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seara, că proiectul noii legi a pensiilor va fi pus în dezbatere 
publică în maxim două luni, afirmând că trebuie găsit cel mai bun calendar pentru ca acest efort financiar, ”destul 
de mare, dar necesar” să poată să fie susţinut. 
”Eu cred că, într-o lună, în maxim două luni, Guvernul, Coaliţia va prezenta public care este forma acestui proiect 
de lege, după care să înceapă procedurile de transparenţă, de dezbatere şi întâlniri ale Ministerului Muncii, ale 
preşedinţilor de comisii de specialitate din Parlament cu organizaţiile de pensionari, cu alte structuri din societatea 
civilă, pentru ca atunci când vom intra în procedura parlamentară, lucrurile să nu treneze foarte mult”, a declarat 
preşedintele PSD, Liviu Dragnea, la RTV, precizând că noua lege va îndrepta ”nişte nedreptăţi îngrozitoare”. 
Liviu Dragnea afirmat că trebuie găsit cel mai bun calendar pentru astfel încât acest ”efort financiar, destul de 
mare, dar necesar” să poată fi susţinut. 
”Nu vrem să scădem pensiile, dimpotrivă, şi atunci este nevoie pentru a îndrepta aceste lucruri de o sumă, nu 
mică, şi se lucrează în aceste zile, în această perioadă, la variante prin care să se găsească sustenabilitatea şi, ca 
să vorbesc mai pe româneşte, care este cel mai bun calendar şi cea mai bună dată de la care să înceapă să intre în 
vigoare legea şi eşalonarea pe an în aşa fel încât să poată fi posibil să fie susţinut acest efort financiar, care este 
destul de mare, dar care este necesar”, a spus Dragnea. 
Dragnea a precizat că întârzierea proiectul de lege nu a fost pus în dezbatere publică până acum pentru că s-a 
decis să fie făcute simulările privind punerea în practică a noii legi. 
”Decizia luată este să se facă atâtea simulări cât este nevoie pentru ca proiectul o dată prezentat, pe de o parte să 
fie uşor să fie înţeles, iar pe de altă parte să aibă toată lumea garanţia că va putea fi susţinută, nu numai de acest 
guvern, ci şi de către guvernele viitoare, pentru că nu te poţi juca cu sistemul de pensii”, a precizat liderul PSD. 
(Sursa: RTV) 
 

 Liviu Dragnea vorbește despre salariile bugetarilor. Directivă pentru Lia Olguța Vasilescu 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seara, că ministrul Muncii, Lia Olguţa 
Vasilescu, are obligaţia "fundamentală" să iasă public şi să explice, să aibă răspunsuri la toate întrebările apărute 
în legătură cu legea salarizării, menţionând că Parlamentul ar putea modifica această lege dacă Guvernul va cere 
"fundamentat". 
"Dacă Guvernul va trimite la Parlament, va cere fundamentat una sau mai multe modificări (la legea salarizării - 
n.r.), sigur ne vom uita cu atenţie, nu este nimic imposibil. Dar, în continuare, este foarte important din partea 
Guvernului să prezinte în fiecare zi informaţii prin toate mijloacele, să iasă ministrul Muncii, să intre prin telefon, 
să facă conferinţe de presă, să explice, să arate, să scrie, să deseneze, să prezinte exemple, să aibă răspunsuri la 
toate întrebările apărute în spaţiul public. Este o obligaţie fundamentală a ministrului Muncii în această perioadă 
şi sunt convins că va face este lucru, şi al tuturor comunicatorilor din partea şi a PSD şi a colegilor de la ALDE să 
explicăm acest lucru", a afirmat Liviu Dragnea la România TV.  
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El a adăugat că, dacă vor fi efecte negative ale legii salarizării, "nimeni nu stă pe gânduri să le rezolve".  
 
"Dacă vor fi lucruri, efecte negative ascunse care nu au fost ascunse, nu stă nimeni pe gânduri să le rezolve, dar să 
ne uităm cu atenţie. Dar nu sunt de acord să modificăm o lege prin care să ducem salarii ale unor funcţionari la 
sute de milioane, nu sunt de acord. Nu sunt de acord ca un funcţionar dintr-un minister să aibă salariul mai mare 
decât al unui ministru al Guvernului", a adăugat Dragnea. 
(Sursa: RTV) 
 

 Premierul Dăncilă vrea o reconciliere între palate: E nevoie de colaborare între preşedinte, Guvern, 
Parlament/ Guvernul trebuie să dinamizeze relaţia cu Comisia Europeană 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, duminică seară, că va avea o relaţie ”corectă şi transparentă” cu şeful 
statului, afirmând că este nevoie de o colaborare între preşedintele României, Guvern şi Parlament în ceea ce 
priveşte ”problemele importante pentru ţară”. 
”Categoric, pe proiecte importante pentru ţară, pentru români, trebuie o colaborare între preşedintele României, 
Guvern, Parlament. (...) O divizare şi o colaborare, care nu este bună între aceste instituţii, cu siguranţă, nu vor 
aduce plusvaloare. (...) Voi avea o colaborare corectă atât cu preşedintele României, cât şi cu Parlamentul 
României", a declarat premierul Viorica Dăncilă, la RTV. 
Viorica Dăncilă a afirmat că va avea o relaţie ”corectă şi transparentă” cu şeful statului. 
”Eu am vorbit întotdeauna despre echilibru şi faptul că avem nevoie de normalitate în România. Deci relaţia pe 
care o voi avea cu domnul preşedinte Klaus Iohannis va fi o relaţie corectă, o relaţie transparentă, o relaţie care 
este necesară în România. (...) Faptul că domnul preşedinte Klaus Iohannis, respectând majoritatea parlamentară, 
m-a desemnat pentru acest post, cred că (...) arată o responsabilitate mult mai mare din partea mea pentru a fi 
ceea ce oamenii au nevoie în ziua de azi - normalitate, echilibru şi o colaborare comună pe proiectele importante 
pentru România şi pentru români”, a spus premierul. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, duminică seara, că Guvernul trebuie să dinamizeze relaţia pe care o are cu 
Comisia Europeană, afirmând că oficialii europeni trebuie să fie informaţi la timp şi în mod corect. 
 
”Am această certitudine că noi, ca şi Guvern, trebuie să punem accent pe dimensiunea europeană. Asta înseamnă 
o dinamizare a relaţiilor pe care le avem cu Comisia Europeană. Comisia Europeană trebuie informată corect şi la 
timp şi cred că acest lucru va duce la rezultate pozitive în ceea ce priveşte guvernarea”, a declarat premierul 
Viorica Dăncilă, la RTV. 
Viorica Dăncilă a afirmat că o informare bună va aduce plusvaloare în relaţia cu Bruxelles, iar România nu va mai fi 
”judecată” de alte state numai pe baza ”dezinformărilor”. 
”Cred că o informare bună, o relaţie bună cu Bruxelles-ul poate aduce plusvaloare atât pe absorbţia fondurilor 
europene, pe proiecte europene, dar şi în ceea ce ne priveşte, pentru a cunoaşte situaţia reală şi a nu mai avea 
situaţii în care România a fost pusă în postura de a fi judecată de alte state membre numai pe baza dezinformării 
a unor oameni de rea-credinţă”, a spus premierul 
Dăncilă a afirmat că se va implica ”foarte mult” în colaborarea cu oficialii europeni. 
”Şi eu mă voi implica foarte mult în această colaborare cu Bruxelles-ul. Este normal. Voi încerca să vorbesc cu toţi 
comisarii, dar în primul rând cu preşedintele Comisiei Europene, cu preşedintele Tusk, dar şi cu preşedintele 
Parlamentului European, Antonio Tajani”, a spus Dăncilă. 
Viorica Dăncilă a precizat că şi-a propus creşterea gradului de absorbţie a fondurilor europene. 
”România are un procent al absorbţiei fondurilor europene de 12,29%. Ne aflăm pe locul 16 din 28, sub media 
europeană de 13,8%. Avem în urmă ţări puternice, ca Franţa, Germania, Austria, Italia, Olanda, dar, bineînţeles, 
ţelul nostru nu este să avem o politică comparativă, ci (...) să facem toate eforturile pentru a creşte gradul de 
absorbţie, astfel încât, în anul 2020, să ajungem la un procent de 72,5%, urmând ca, în 2023, (...) să ajungem la 
100%”, a spus Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Premierul Viorica Dăncilă, despre Formularul 600: Până la 1 martie, Ministerul Finanţelor Publice va propune 
o singură declaraţie 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, duminică seară, cu privire la Formularul 600, că Ministerul Finanţelor Publice 
va propune până la data de 1 martie un model care să prevadă o singură declaraţie şi plată anuală. 
”După cum bine ştiţi, domnul preşedinte Liviu Dragnea a cerut în ultimul CEX să se prelungească termenul de 
depunere a declaraţiei 600 şi, de asemenea, să rămână un singur formular. În consecinţă, în prima şedinţă de 
Guvern, am luat decizia să prelungim termenul de depunere până pe 15 aprilie pentru a da posibibilitatea în MFP 
ca până pe data de 1 martie (...) ministerul să propună un model care să prevadă o singură declaraţie şi o singură 
plată anuală pentru toţi cei care au activităţi independente. (...) Noi căutăm soluţiile pe care mulţi le aşteaptă din 
partea noastră şi pe care domnul preşedinte Dragnea le-a propus în primul CEX”, a declarat premierul Viorica 
Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Probă de FOC pentru Eugen Teodorovici: Primarii îl BAGĂ ÎN ŞEDINŢĂ pe ministrul Finanţelor 
Prima probă de foc pentru ministrul Finanţelor, de la preluarea mandatului! Eugen Teodorovici este invitat astăzi, 
la ora 14, să discute cu primarii, pe tema majorării sumelor pe care le primesc din cotele defalcate. 
Anul trecut, Guvernul a lăsat primăriile fără încasări de zeci de milioane de euro, pentru că a redus impozitul pe 
venit de la 16 la 10%, de la 1 ianuarie, potrivit REALITATEA TV. 
Primăriile au rămas fără sume importante datorate investițiilor după scăderea impozitului pe venit. Este vorba de 
zeci sau chiar sute de milioane euro, în cazul Primăriei Capitalei. 
A existat o încercare anul trecut de remediere a situației, printr-un amendament depus în Parlament care 
propunea creșterea de la 71,5% la 100% a cotei de bani din impozitul pe venit care se păstrează la autoritățile 
locale. 
Amendamentul a fost respins, dar a fost votat la acel moment de Eugen Teodorovici. Ajuns în postura de șef al 
Finanțelor, primarii îi cer acum să pună în practică vechea promisiune. Rămâne de văzut însă la ce concluzie se va 
ajunge, după şedinţa care va avea loc astăzi. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Veste DEVASTATOARE pentru circa 700 de români! Ce fabrică își ÎNCHIDE porțile 
Sute de români primesc o veste devastatoare! Compania care deținea această fabrică își face bagajele și închide 
porțile punctului de lucru, lăsând fără serviciu circa 700 de oameni. 
Cel mai mare angajator din Moldova Nouă, compania Delphi Packard, își închide porțile în orașul de la malul 
Dunării, aruncând în stradă 698 de oameni. 
Conform sursei citate, societatea a tras semnalul de alarmă încă de anul trecut, atunci când, pe cifre, reducerea 
personalului a fost de aproape 1000 de salariați. 
La ora anunțului închiderii punctului de lucru Delphi Packard din Moldova Nouă, compania mai avea 698 de 
angajați, care, la final de martie sau chiar mai repede, se văd nevoiți să-și caute alte locuri de muncă. 
„Vom face toate demersurile necesare împreună cu părţile implicate pentru a minimiza impactul negativ şi pentru 
a căuta soluţii care să-i ajute pe angajaţii afectaţi de această măsură“, a anunțat compania. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Dăncilă, Dragnea și Tăriceanu vor evalua lunar fiecare ministru 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că activitatea fiecărui ministru al Cabinetului său va fi evaluată lunar, 
împreună cu liderii coaliţiei PSD-ALDE, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu. 
„Lunar, împreună cu cei doi preşedinţi, domnul Liviu Dragnea şi domnul Călin Popescu Tăriceanu, vom avea o 
evaluare a activităţii fiecărui ministru în parte. (...) Pe fiecare minister vom face aceste analize. (...) În funcţie de 
termene, de implementarea măsurilor din programul de guvernare, vom face aceste analize. Deci şi analizele le 
vom face tot în cadrul coaliţiei de guvernare, aşa cum este normal”, a spus Dăncilă, la România TV, 
potrivit Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Şerban Nicolae, la Euronews: Plimbarea demnitarilor cu cătuşe e „o răzbunare”. Ce soluţie propune senatorul 
PSD  
Senatorul PSD Şerban Nicolae, autorul unora dintre cele mai controversate amendamente la legile justiţiei şi 
codurile penale, susţine într-un interviu acordat Euronews că arestarea preventivă a demnitarilor suspectaţi de 
corupţie şi prezentarea lor în cătuşe este o modalitate de a arăta „puterea procurorilor”, „răzbunare” şi „un 
abuz”. 
”Dacă ai o persoană coruptă, un demnitar cu funcţie înaltă, nu trebuie să arestezi acea persoană. Trebuie să 
strângi probe. Arestul preventiv nu este o sancţiune, este ca o modalitate de a se arăta puterea procurorilor, este 
ca o judecată de stradă. Dacă oamenii văd un demnitar încătuşat, în faţa camerei, în mijlocul nopţii, unii dintre ei 
simt un fel de satisfacţie, aşa cum simţeau în Roma Antică când intrau gladiatorii în arenă. Acesta nu este un 
sistem judiciar, e răzbunare, este luptă politică, este abuz şi este chiar corupţie“, a declarat, pentru Euronews,  
Şerban Nicolae.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect de lege împotriva risipei banilor publici: Niciun leu cheltuit netrasparent 
După transmisii live pe Facebook din plenul Camerei Deputaților și dans în comisia specială pentru legile justiției, 
deputata USR Cosette Chichirău are și un demers care se potrivește cu propriul statut de parlamentar. Alături de 
alți colegi din USR, Chichirău a depus la Senat un proiect de lege prin care autoritățile publice să fie obligate să 
dezvăluie, din propria inițiativă, orice cheltuială din bani publici. 
USR propune modificarea articolului 5 din Legea nr. 544/2001 privind liberul acces la informaţiile de interes 
public, în sensul reglementării unei obligaţii în sarcina autorităţii sau instituţiei publice de a publica toate 
contractele şi actele adiţionale încheiate cu furnizorii - ”contractele de achiziţie publică, contractele sectoriale, 
contractele de concesiune lucrări şi contractele de concesiune servicii în care autoritatea sau instituţia publică 
este parte, precum şi actele subsecvente acestor contracte”, potrivit unui proiect de lege depus la Senat. 
Modificarea articolului 5 din Legea nr. 544/2001 ar urma să sporească transparenţa procesului de alocare a 
resurselor şi să permită accesul la informaţii al unui ”larg public cointeresat”, susţin iniţiatorii în expunerea de 
motive a proiecului de lege. 
USR precizează că obiectivele acestei iniţiative legislative sunt: reducerea costului corupţiei şi alinierea modului 
de cheltuire a banilor publici cu interesele şi priorităţile cetăţenilor. 
„Datele arată că România este pe primul loc în UE în ceea ce priveşte costul corupţiei în achiziţiile publice, preţu 
mediu per contract fiind mai mare cu aproximativ 33% decât în restul ţărilor europene”, susţine deputatul USR 
Cosette Chichirău, în expunerea de motive, potrivit Mediafax. 
Cosette Chichirău reaminteşte cazul primarului comunei arădene Archiş care a comandat de la o firmă nu mai 
puţin de 760 coşuri de plastic, cu accesoriile necesare, pentru care trebuie achitate facturi de 678.000 de lei, deşi 
nu s-a organizat nicio licitaţie publică. 
Potrivit calculelor, fiecare coş de gunoi cumpărat de primarul comunei Archiş a costat 800 de lei, deşi ”firmele 
vând pe internet produse similare cu 150-200 de lei”, precizează deputatul USR. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Decizie RADICALĂ luată de România și statele din Est: am acceptat creșterea contribuției la bugetul UE 
Opt state est-europene, inclusiv România, au fost de acord să-şi suplimenteze sumele alocate bugetului comunitar 
în viitorul cadru financiar multianual al UE, pentru a contribui astfel la acoperirea golului creat de Brexit în acest 
buget, a anunţat vineri şeful de cabinet al prim-ministrului ungar Viktor Orban, după o reuniune ministerială 
desfăşurată la Budapesta, informează agenţiile Reuters şi MTI. 
Miniştrii din Ungaria, Polonia, Cehia, Slovacia, Slovenia, Croaţia, Bulgaria şi România s-au întâlnit în capitala 
ungară cu comisarul european pentru buget, Guenther Oettinger.  
 
'Cele opt ţări au convenit o creştere a contribuţiilor proporţional cu PIB-ul, ceea ce este un mare succes al acestei 
zile', a spus la o conferinţă de presă Janos Lazar, şeful de de cabinet al premierului Orban, menţionând că aceste 
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ţări sunt deschise propunerii de suplimentare a contribuţiilor chiar şi până la 1,1% din PIB. 
 
Principala sursă de venituri a bugetului comunitar este furnizată de plata de către statele membre a unui procent 
uniform din PIB-ul lor. Deşi va ieşi din UE în martie 2019, Marea Britanie - contributor net la bugetul UE - a promis 
că îşi va onora obligaţiile faţă de bugetul comunitar până în anul 2020, ultimul an al actualului cadru financiar 
multianual. Dar apoi golul lăsat de Brexit în bugetul comunitar va fi de 12-13 miliarde de euro pe an.  
 
Comisarul european pentru buget, Gunther Oettinger, a propus ca în viitorul cadru financiar multianual al UE 
pentru perioada 2021-2027 statele membre să-şi suplimenteze contribuţiile de la circa 1% din PIB până la 1,1% 
din PIB pentru a acoperi aproximativ jumătate din golul financiar lăsat de pierderea contribuţiei britanice, iar 
cealaltă jumătate să fie diminuată din buget prin realizarea de economii.  
 
Acest ultim aspect îngrijorează ţările est-europene, care se tem de o diminuare a fondurilor alocate în cadrul 
politicii de coeziune, mai ales că executivul comunitar are în vedere ca priorităţi pentru viitorul cadru financiar 
multianual domeniile ce s-au evidenţiat ca provocări deosebite pentru blocul comunitar, respectiv migraţia, 
apărarea sau combaterea terorismului. 
 
De asemenea, unele ţări contributoare nete la bugetul UE, cum ar fi Austria şi Olanda, au anunţat că refuză să-şi 
majoreze contribuţiile. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 România a câştigat procesul cu Chevron: Curtea Internaţională de Arbitraj a obligat compania la plata unor 
despăgubiri uriaşe 
Compania petrolieră va trebui să plătească statului român despăgurbiri de 73.450.000 de dolari pentru rezilierea a 
trei acorduri petroliere de concesiune. Decizia aparţine Curţii Internaţionale de Arbitraj de pe lângă Camera 
Internaţională de Comerţ de la Paris care a sesizaz că nu au fost respectate obligaţii financiare prevăzute de 
Legea petrolului, arată un comunicat al Guvernului. 
Banii, la care se aduagă şi dobânda stabilită la nivelul ratei de referinţă BNR + 8%, vor fi încasaţi de Agenţia 
Naţională pentru Resurse Minerale (ANRM), cea care a fost parte în procesul la cea mai importantă instituţie de 
arbitraj comercial internaţional. 
ANRM şi Chevron România Holdings au incheiat, pe 3 martie 2011, trei acorduri de concesiune pentru exploatare-
dezvoltare-explorare în perimetrele EX 17 - Costineşti, EX - 18 Vama Veche şi EX - 19 Adamclisi, aprobate prin 
hotărâri de guvern, care prevedeau obligaţii minime de explorare asumate de Chevron. 
În noiembrie 2014, Chevron a informat ANRM că renunţă la acordurile de concesiune menţionate. ANRM a 
refuzat să emită, însă, decizia de încetare a concesiunii, pentru nerespectarea, de către compania petrolieră, a art. 
40 din Legea petrolului. Mai exact, Chevron nu a pus la dispoziţia autorităţii competente "suma reprezentând 
contravaloarea lucrărilor prevăzute în programul minimal de explorare stabilit prin acordul petrolier şi al celor de 
dezvoltare şi exploatare, scadente la data notificării renunţării şi neexecutate din motive imputabile titularului 
acordului petrolier". 
Compania americană s-a adresat Curţii de Arbitraj în iunie 2015, solicitând să se constate că şi-a îndeplinit 
obligaţiile prevăzute de acordurile petroliere cu ANRM pentru încetarea contractelor. 
(Sursa: B1) 
 

 Viceprim-ministrul Ana Birchall - la Forumul european al liderilor pentru o guvernare deschisă de la Milano 
Viceprim-ministrul pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României, Ana Birchall, va participa luni, 
la Milano, la Forumul european al liderilor pentru guvernare deschisă (European Open Goverment Leaders' 
Forum), eveniment organizat în prima zi a Săptămânii Guvernării Deschise din Italia, a informat un comunicat al 
Guvernului transmis AGERPRES. 
 
Potrivit sursei citate, Forumul va reuni factori de decizie politică, înalţi reprezentanţi, experţi şi exponenţi ai 
societăţii civile din întreaga Europă pentru a discuta rolul participării civice pentru o mai bună elaborare a 
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politicilor publice, îmbunătăţirea sistemelor de guvernanţă în administraţia publică şi utilizarea noilor tehnologii 
pentru a consolida actul de guvernare şi dialogul cu cetăţenii, în special prin elaborarea şi implementarea de 
politici în domeniul datelor publice deschise. 
 
Dezbaterea va urmări, de asemenea, reafirmarea sprijinului politic pentru guvernare deschisă şi intensificarea 
eforturilor la nivel global pentru a spori angajamentul politic în direcţia politicilor publice specifice guvernării 
deschise. 
 
Parteneriatul pentru o Guvernare Deschisă (Open Government Partnership) este un acord internaţional ce vizează 
angajarea guvernelor în promovarea transparenţei şi utilizarea noilor tehnologii pentru a consolida actul de 
guvernare şi dialogul cu cetăţenii. Guvernul României a aderat la această iniţiativă în anul 2011, iar în aprilie 2012 
a aprobat, prin Memorandum, participarea României la Parteneriatul pentru o Guvernare Deschisă. Începând din 
august 2015, România a devenit membru al Comitetului Director al Parteneriatului pentru Guvernare Deschisă 
(OGP Steering Committee) pentru o perioadă de trei ani, precizează Executivul. AGERPRES 
(Sursa: Agerpres) 

 Comisia Europeană, decizie CRUCIALĂ pe fondul acuzaţiilor de dublu standard la alimente 
Comisia Europeană va lansa în luna mai o campanie de testare a produselor alimentare în 16 ţări ale Uniunii 
Europene, pe fondul acuzaţiilor privind calitatea inferioară a mărfurilor vândute în Europa de Est, anunţă Vera 
Jourova, comisarul UE pentru Justiţie, Consumatori şi Egalitate de Gen. 
"Comisia Europeană tratează cu foarte mare seriozitate problema standardelor duble privind calitatea produselor 
alimentare şi a elaborat un plan de acţiune detaliat", a declarat vineri Vera Jourova, potrivit unui comunicat 
postat pe site-ul Comisiei Europene. 
"Protocolul comun de testare ar trebui să fie gata până în luna aprilie. În luna mai, ar urma să fie lansată o 
campanie de testare, cu participarea a cel puţin 16 ţări (selectate pe criterii geografice şi de mărime). Testele vor 
include formarea unui coş comun de produse comercializate în cele mai multe dintre statele membre; vor fi 
efectuate verificări privind compoziţia chimică şi gustul. Sperăm să prezentăm primele rezultate înainte de 
sfârşitul anului 2018", a precizat Vera Jourova, potrivit MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Împăcare' ISTORICĂ - Coreea de Nord şi Coreea de Sud, sub acelaşi STEAG. Când şi unde va avea loc PREMIERA 
Sportivii din Coreea de Nord şi Coreea de Sud vor defila împreună la Jocurile Olimpice de iarnă de la Pyeongchang, 
cu acelaşi steag, la ceremonia de deschidere, o premieră în ultimii 12 ani, potrivit MEDIAFAX. 
Purtătorul de cuvânt al preşedinţiei sud-coreene, Cheong Wa Dae, a salutat, luni, decizia Coreei de Nord de a 
trimite o delegaţie condusă de preşedintele prezidiului Adunării Supreme la Jocurile Olimpice de la PyeonChang, 
informează site-ul agenţiei Yonhap. 
"Considerăm că această decizie arată determinarea Coreei de Nord de a îmbunătăţi relaţia intercoreeană şi de a 
ajuta Jocurile Olimpice să aibă succes", a declarat purtătorul de cuvânt Cheong Wa Dae, în cadrul unei conferinţe 
de presă. 
Declaraţia a fost făcută la o zi după ce Phenianul a anunţat Seulul că preşedintele prezidiului Adunării Supreme, 
Kim Yong-Nam, va conduce o delegaţie formată din 22 de membri, care va fi prezentă la Jocurile Olimpice care se 
vor desfăşura între 9 şi 25 februarie. 
De cealaltă parte, participarea Coreei de Nord la Jocurile Olimpice este percepută drept o strategie diplomatică a 
Phenianului. 
Pe 25 ianuarie, Phenianul a transmis un mesaj rar adresat "tuturor coreenilor, de acasă şi din străinătate" în care 
face apel la un "pas înainte" pentru unificare, fără ajutorul altor ţări. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sute de mii de oameni în stradă la Atena. Grecii cer Macedoniei să-și schimbe numele 
Sunt sute de mii de oameni au fost în stradă la Atena. Oamenii s-au adunat în piaţa Syntagma din faţa 
Parlamentului pentru a se opune folosirii denumirii de „Macedonia” de către fosta republică iugoslavă. 
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Manifestaţia este organizată şi finanţată de grupuri din diaspora elenă, asociaţii de militari în rezervă şi cler. 
Cu două săptămâni în urmă, un protest similar i-a scos pe greci din case la Salonic. Atunci organizatorii au spus că 
au reuşit să mobilizeze aproape jumătate de milion de oameni, deşi cifra avansată de autorităţi a fost de patru ori 
mai mică. 
Aceste manifestaţii au loc în condiţiile în care guvernul elen şi cel de la Skopje sunt pe punctul de a ajunge la un 
compromis în privinţa denumirii oficiale a Macedoniei, care în prezent este Fosta Republică Iugoslavă a 
Macedoniei. 
Grecia blochează de 25 de ani aderarea ţării la NATO şi UE din cauza acestei dispute, pentru că Macedonia este şi 
numele uneia dintre provinciile sale istorice. 
(Sursa: Digi 24) 
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